
EXTRACTE ACTA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA PER VIDEOCONFERÈNCIA 

DEL CONSELL DE PARTICIPACIÓ CIUTADANA DEL DIA 21 DE MAIG DE 

2020 

 

ORDRE DEL DIA: 

 

1. INFORME DE LA PRESIDÈNCIA (INFORMACIÓ DE MESURES I 

ACTUACIONS EFECTUADES DES DE L'AJUNTAMENT PER A LA CRISI 

SANITÀRIA DE LA COVID-19) 

S'informa de les mesures adoptades per l'Ajuntament des que es decretara fa més de 

seixanta dies l'estat d'alarma per la crisi sanitària provocada per la covid-19. 

S'explica que s'ha garantit l'atenció de la ciutadania telefònicament mitjançant línies que 

han sigut habilitades per a qualsevol consulta i tramitació de sol·licituds 

fonamentalment certificats digitals per peticions específiques sorgides de la situació 

com ara ertes i matriculacions.  

S'ha creat un banc de voluntaris en coordinació amb Creu Roja, Protecció Civil i 

l’Associació de Llauradors Independents de Vila-real aprofitant la sessió per a agrair a 

aquestes entitats i voluntaris la seua valuosa col·laboració. 

S'han adquirit per a repartir als veïns màscares segons membres de la unitat familiar està 

previst que finalitzen aquest cap de setmana, per això, aprofita per a indicar que si per 

qualsevol motiu algú no les ha rebudes pot posar-se en contacte per telèfon amb 

l'Ajuntament i se'ls enviaran. 

Així mateix, l'Ajuntament va posar a la disposició de les autoritats sanitàries 36 

habitacions del Centre de Tecnificació que es van utilitzar per a malalts de la pandèmia 

que segueix cedit encara que ara ja no tinga malalts acollits per si es tornara a 

necessitar. 

 

2. PACTE LOCAL PER AL RENAIXEMENT DE VILA-REAL 

S'explica l'ampliació de les terrasses en bars en passar a la fase 1 ja que només es pot 

utilitzar el 50 % la qual cosa, en alguns casos, resulta complicat i es proposa per alguns 

grups polítics que també s'han esforçat per a aportar solucions, l'eliminació de taxes de 

quioscos de l'Once, mercats ambulants i terrasses. Poden fins i tot duplicar el nombre de 

taules sempre que no molesten els veïns.  

S'anuncia que el dissabte 30 de maig es muntarà de nou el mercat ambulant de roba dels 

dissabtes a la Ciutat Esportiva Municipal (antiga Clariana) amb el degut distanciament i 

adequades mesures de seguretat igual que ja ho fa el de fruites i verdures des de fa dues 

setmanes. 



S'explica que s'ha ampliat la línia gratuïta de bus que s'havia deixat només amb una i hi 

ha de nou dos i que totes les mesures han sigut consensuades amb els grups polítics 

municipals en la mesa de treball que s'ha creat per al renaixement de Vila-real on estan 

tots representats i on han pogut presentar les propostes que són les que han rebut segons 

s'ha sol·licitat tots els membres del Consell de Participació Ciutadana encara que no 

siga ací on s'hagen de debatre perquè aquest és el fòrum perquè les associacions 

presenten les seues propostes en nom dels diferents col·lectius ciutadans als quals 

representen i els grups municipals ja tenen els seus instruments perquè ho puguen fer. 

Intervenen sobre aquest assumpte de les propostes remeses dels grups municipals els 

representants presents en la sessió per a aclariment de la polèmica i s'explica que s'han 

enviat per a coneixement dels membres del Consell i no per al seu debat en la sessió. 

S'explica també que s'han enviat per a ajudar i compartir les propostes amb tots ells. 

S'exposa que les que s'han enviat coincideixen molt i van en la mateixa línia que les 

enviades pel GM-Unides Podem i són igualment per a coneixement de tots.  

El GM-Ciutadans explica que el seu grup no ha enviat propostes per les raons abans 

referides de tractar-se del fòrum de la ciutadania i considerar més oportú escoltar les que 

aporten les associacions i presentar les seues en els mitjans que tenen ja per a això. 

3. PROPOSTES DE LES DIFERENTS ENTITATS REPRESENTADES EN EL 

CONSELL PER AL PACTE LOCAL PER AL RENAIXEMENT DE VILA-REAL 

Es proposa que ja que donades les circumstàncies esdevingudes previsiblement molta 

gent es quedarà fora del mercat laboral que les associacions de veïns aporten idees 

donada la seua proximitat amb els veïns i facen cursos presencials de formació sobre 

noves tecnologies per a recuperar aquestes persones i poder-les incorporar al mercat 

laboral. 

Es manifesta que es pensava que s'hauria avisat amb més temps per a presentar 

propostes a les associacions i que no s'han pogut estudiar ni enviar. 

Es proposa pel que s'ha manifestat una nova convocatòria del Consell per al dijous 

següent (28 de maig) donada la importància que es considera que tenen les seues 

propostes com a representants dels diferents sectors de la ciutat i per ser l'ull i la veu de 

tot el poble. 

S'exposa que s'han posat en contacte amb persones amb diferent discapacitat per a 

conéixer les seues necessitats i se sol·licita per a evitar els contagis neteja dels carrers i 

dels carros dels discapacitats pel risc que suposa. 

S'exposa sobre la qüestió suscitada per les propostes presentades per alguns grups 

municipals al Consell fent referència a indicacions fetes pel Síndic de Greuges la 

conveniència que aquests les presenten en el Ple com a òrgan legítim on pot l'oposició 

manifestar-se i fer el seu treball i no debatre-les en el Consell de Participació Ciutadana 

per creure que ni procedeix ni és convenient. 



 

S'assenyala respecte dels excrements d'animals que és un tema difícil i que es va canviar 

fins i tot l'ordenança i atés que sembla que hi ha persones que no saben comportar-se es 

proposa que igual que s'està fent a Benicarló, per a guardar millor les distàncies, 

habilitar la circulació de les voreres en un sol sentit, un d'anada i un altre de de tornada, 

i incideix en què han d'explicar-se més totes les normes de prevenció i finalment es 

manifesta total acord sobre l'exposat en relació a les propostes presentades pels partits 

polítics. 

Es consideren interessants totes les propostes dels correus dels partits polítics i que 

estiguen tots d'acord a col·laborar i acostar el muscle.  

Es proposa dur a terme també fases de desescalada per a mascotes i que es puga anar al 

pipican que ara està tancat amb hores i normes i també netejar-los per a la seua 

seguretat respecte a la petició del qual s'explica estar ja prevista la seua obertura i neteja 

d'ací a uns dies.  

Es manifesta estar d'acord amb el manifestat sobre les propostes dels partits polítics i en 

això d'establir un sentit en la marxa de les voreres i s'insisteix en la necessitat de rebre 

primer les propostes per a estudiar-les. 

Es requereix nova explicació sobre el tema relatiu al debat sobre les propostes que s'ha 

plantejat. 

S'explica que, d'una banda, el que succeeix és que alguns partits polítics han presentat 

propostes enviades per correu respecte la qual cosa alguns membres del Consell han 

manifestat la seua disconformitat en tractar-se d'un fòrum per a la societat civil i 

consideren més adequat que les presenten en la mesa de treball que l'Ajuntament ha 

creat específicament per a ells i, d'altra banda, se sol·licita més temps perquè les 

associacions puguen presentar les seues propostes perquè es considera que no ha sigut 

suficient i s'ha acordat una nova sessió per al dijous de la setmana vinent i que es vagen 

enviant per correu les propostes i s'enviaran a tots quan es reben per a estudiar-les i 

posar-les en comú i treballar-les. 

Es pregunta sobre el temps que romandrà tallat al trànsit el tram del c/ Ermita en la zona 

de l'estadi del Madrigal per haver rebut queixes de veïns així com que també s'opina 

igual que la majoria sobre les propostes aportades dels partits que el Consell és un 

fòrum per a l'aportació de les associacions, perquè puguen aportar com a associacions 

de part dels veïns i afegir coses que no estiga fent l'Ajuntament. 

Es matisa que no sols són les aportacions dels veïns ja que hi ha molts tipus diferents 

d'associacions i que algunes com la seua aporten solucions d'un altre tipus com en 

l'últim Consell quan es va parlar d'obrir els col·legis i fer-ho amb portes automàtiques. 

S'insisteix de nou en la necessitat que les associacions de veïns puguen ajudar les 

persones que es quedaran parades al fet que puguen incorporar-se al mercat de treball 

col·laborant per a educar per a la nova situació i es pregunta com es realitzaran 



respectant les mesures de distanciament i es respon que es poden organitzar més cursos 

amb menys persones. 

Es pregunta sobre com s'està realitzant el repartiment de les màscares ja que segons li 

manifesten la majoria dels veïns d'algun barri encara no han rebut i es manifesta estar 

d'acord amb la proposta de regular la mobilitat de les voreres. 

Es manifesta que se suposa molt difícil això de la regulació de la mobilitat per les 

voreres perquè la gent sovint el que cerca és l'ombra sobretot en els mesos de calor, per 

la qual cosa considera bastant difícil i il·lògic i a més no hi ha massa zones amb 

aglomeració de gent i igual s'opina sobre els excrements de gossos que no es creu que 

siga en totes les zones i és només alguna excepció per algun incívic però no la regla 

general perquè les normes es compleixen. 

S'insisteix de nou en la necessitat de crear una norma per a circular aquests dies per les 

voreres i en el tema de la neteja perquè ara a més s'afig als excrements les màscares i 

guants. 

Es respon a aquestes qüestions plantejades: 

Sobre les màscares que s'han repartit fins a la data 25.000 pels habitatges i s'acabaran de 

repartir aquest cap de setmana, s'han comprat 110.000, per tant, els que no les hagen 

rebudes poden telefonar matí o vesprada fins a les 20 h i se'ls enviaran. 

Sobre els parcs canins a partir de demà s'anirà ja a la seua desinfecció i s'obriran però 

sense poder utilitzar els bancs per a asseure's i s'obriran a partir de demà.  

Sobre quan estarà obert al trànsit el tram del c/ Ermita tancat en l'actualitat anirà en 

funció de l'evolució de les fases de desescalada i no hi ha de moment una data prevista 

però no serà per sempre igual que tampoc les altres zones que també s'han tancat com és 

l'avinguda de la Murà i es demana un poc de paciència fins que tot torne a poc a poc a la 

normalitat. 

S'indica que es donarà trasllat de la petició sobre la unidireccionalitat de les voreres i la 

de neteja dels carrers i dels carros dels discapacitats als respectius regidors i es recorda a 

tots la celebració d'una nova sessió el dijous 28 de maig i que s'aporten les propostes 

que consideren oportunes per a poder remetre-les a tots. 


